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S sistemizacijo do boljše organizacije 
dela in ustreznejše plače 

Potem, k o  j e  b i la  sprejeta n o v a  organi
zacija de ln iške  družbe,  v jesensk ih  mesec ih  
nadal ju jemo tudi z d e l o m  pri pripravi  siste
mizacije d e l o v n i h  mest.  Čaka nas še  precej  
''cia, ki g a  m o r a m o  opraviti  v razmeroma 
kratkem času. A k t ,  ki b o  končni  rezultat 
'ega dela, b o  sestavl jen iz  pravilnika, kata-
'oga d e l o v n i h  mest  in  o p i s o v  d e l o v n i h  mest.  

Osnutek pravilnika, konkretno pravi ln ika 
P organizacij i  in  s istemizaci j i  d e l o v n i h  mest  
Je bil  ž e  predstavl jen.  Svet d e l a v c e v  j e  m e d  
(Irugim tudi ž e  soglašal z n j i m ,  prav tako 
'Sindikat. Po predpis ih  sta namreč na ta 
lačin  v k l j u č e n a  v postopek od ločan ja  in  
"prejemanja akta. Tež išče  nada l jn jega  de la  

torej pri nadal jn j i  izdelavi  kataloga de-
'ovnih mest  oz .  o b l i k o v a n j u  Ic-teh (prvi  os
nutek s m o  pripravil i  ž e  lani), in n j i h o v e m  
"pisovanju.  Pri t em b o  n u j n o  sode lovan je  
^odij  posamezn ih  organizaci jskih  enot, v o -
•̂ jj s l u ž b  in  v določeni  meri  tudi de lavcev ,  
'ii oprav l ja jo  do ločena  dela. 

V s a k o  d e l o v n o  m e s t o  združu je  v e č  de-
'ovnih postopkov  in  sicer tistih in takih, ki 
zagotavl jajo racionalno i z v a j a n j e  de la  oz .  
(Iclovnega procesa, k i  hkrati zahtevajo, 
enako strokovno in d e l o v n o  usposobl jenost  
(delavca in končno,  ki j i h  lahko oprav l ja  isti 
(delavec. Seveda s o  v sestavi d e l o v n e g a  
"^csta lahko tudi d e l o v n i  postopki,  k i  zahte
vajo n i ž j o  s topn jo  strokovne in d e l o v n e  us
posobljenosti, č e  j e  teh m a n j  in  j i h  ni 
Iracionalno združiti  v samostojno,  m a n j  za-
n'cvno d e l o v n o  mesto. Pri o b l i k o v a n j u  de-
'oynega mesta j e  potrebno upoštevati  tudi 
'kriterij po lne  zaposl i tve  delavca.  De lovn ih  
Postopkov, združenih  v ista d e l o v n a  mesta, 
"^ora biti toliko, d a  zagotav l ja jo  p o l n o  za-
P<^slitev e n e g a  ali v e č  de lavcev .  Obl iko
vanje d e l o v n i h  mest  v celoti  pa  mora  zago-
' ^ i t i ,  d a  se  v s i  d e l o v n i  postopki,  k i  se  v 
^"ločenem d e l u  d e l o v n e g a  procesa oz .  na 
določenem področ ju  oprav l ja jo ,  razpored i-
Jo na d e l o v n a  mesta. 

Opis de la  (de lovnih  postopkov,  na log  in  
aktivnosti) na p o s a m e z n e m  d e l o v n e m  me-

ni in n e  b o  v e č  natančno določen.  
. seboval  b o  le n a j p o m e m b n e j š e  aktivnosti  
jn de lovne  postopke, ki se  o p r a v l j a j o  na de-
^vnem mestu. T o  p o m e n i ,  d a  b o  de lavec  

opravljal tudi naloge,  k i  sicer n e  b o d o  n u j n o  
jzrecno navedene  v op isu,  b o d o  pa  ustreza-
® n jegov i  strokovni  in d e l o v n i  usposobi ie-
nosti. 

Ko  b o d o  d e l o v n a  mesta obl ikovana,  opi-
'®Па, pride na vrsto ocena nj ihove zahtev-

Dlrcktorica sektorja za splošne in kadrovske 
/.adeve 

nosti.ki j e  seveda  povezana  tudi s plačo. 
O s n o v n i  pr incip  oz .  prav i lo  pri ugotav l jan ju  
zahtevnosti  d e l o v n i h  mest  j e ,  d a  se ugotav
l ja  n e o d v i s n o  o d  lastnosti in doseženih  
rezultatov delavca,  k i  j e  oz.  b o  razporejen 
na d e l o v n o  mesto.  Zahtevnost d e l o v n e g a  
mesta j e  o d v i s n a  o d  tega, k a k o  mora biti 
de lavec  z a  tako d e l o  strokovno usposobl jen,  
o d  vrste in ravni odgovornost i ,  povezane  z 
d e l o m ,  (xl naporov,  ki j i h  zahteva d e l o  in 
morebitnih  v p l i v o v  okol ja,  v katerem se de
l o  opravl ja.  Č i m v e č j a  j e  intenzivnost v 
okv i ru  posamezne  sestavine zahtevnosti,  
tem zahtevnejše  j e  de lo.  N a  določi tev  za
htevnosti  d e l o v n e g a  mesta torej n e  m o r e  in  
n c  s m e  vpl ivat i  npr. de janska  izobrazba in 
usposobl jenost  delavca,  ki do ločeno  d e l o  
oprav l ja  oz .  n a j  b i  g a  opravl ja l ,  t e m v e č  tista, 
ki se  določi  v op isu  d e l o v n e g a  mesta, torej 
- zahtevana. E n o j e  namreč razporejanje  de
lovn ih  mest  v tarifne razrede in skupine  
g r u p  (vrednotenje),  p o v s e m  d r u g o  p a  raz
porejanje  d e l a v c e v  na d e l o v n a  mesta. Zato 
b o d o  moral i  tisti, ki b o d o  sodeloval i  pri 
vrednotenju,  pa  tudi tisti, ki b o d o  sodeloval i  
pri do ločan ju  - o p i s o v a n j u  zahtev d e l o v n i h  
mest, to imeti stalno v mis l ih .  

N a m e n  prenove  s istemizaci je  torej n i  le 
izdelava akta, ker g a  pač zahteva jo  predpisi.  

(nadaljevanje na 2. strani) 

Dopiistniška žehta 
Sodite med tiste, ki v svoji okolici 

hitro vidite nepravilnusti ali med tiste, 
ki na vsakem koraku vidijo veliko dela? 

Ali pa morda spadate med tiste, ki so 
z v.sem zadovoljni, saj o težavah ne 
razmišljajo. Prav tako se ne domislijo, 
kaj vse hi bilo treba narediti... 

Kar teiko seje odločiti, kdo je za neko 
okolje bolj koristen, kajne? 

Je če tako. da vsak ^leda s svojefta 
zornega kota, s .svojim znanjem, infor
macijami. Pa tudi s .svojimi siccr.lnjimi 
spo.whnostmi, značajem, temperamen
tom in nazadnje vrednotami in kulturo. 
Kaj pa če je ravno kultura tista osred
nja točka naSe družbene koristnosti? 

ЛП ni na primer moden in bleHčeč 
čevelj brez napake odraz visoke kulture 
tistefia, ki i^a je izdelal? 

AH ne velja isto za ljudi, ki ,se znajo 
kljub trdemu tržnemu redu okrof; nas po 
človeško dofiovarjali, kako delati naj
boljše, čeprav ima vsak od nas .svoj 
prav. 

hi ali ni pokazal vi.soke kulture listi, ki 
je opozoril tudi na naše napake in nam, 
kljub naši trenutni in boleči nelagod
nosti pomai^al, da smo odkrili nove 
vrednote, boljše rešitve? 

Kaj storiti, ko smo neprestano 
.soočeni z dobrimi in slabimi nameni, mi 
pa smo tako nezaupljivi ali preveč sum
ničavi; tako napadalni ali zatajevani; 
pronicijivi in zaslepljeni; samozavestni 
ali negotovi...? 

Ne moremo meriti vsef'a, za tehtanje 
velikokrat niti ni časa. 

Droben premislek pa je f>otovo 
potreben in mogoč. 

Ne toliko zato, da ne bi ničesar 
naredili, ko naletimo na težave, temveč 
zato, da bi naredili prav. 

Prav pa je verjetno tisto, kar nam 
narekuje vest, pa naj bo to tisto vsak
danje delo ali največje življenjske od
ločitve. 

Pri tem je včasih dobro prešteti »do 
de.set«, preden ukrepamo. Pa tudi 
pomisliti, kako bi si mi želeli, da hi dru-
fii ravnali do nas. 

Dopust smo torej lahko namenili tudi 
za »čiščenje kanalizacije", pravo in 
duhovno žehto, čeprav nas že ljudski 
pregovori večno učijo: »Polivaj ogenj s 
pametjo!«, »Uiti počasi!«, »Sita vrana 
lačni ne verjame.«, in podobno. 

N e j k o  PODOBNIK 



k r o n i k a  DOGODKOV 
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30. jul i ja skupščina delniške družbe 
K o t  s m o  ž e  p o r o č a l i ,  j e  b i l a  3 0 .  j u l i j a  

s k u p š č i n a  d e l n i š k e  d r u ž b e  A l p i n a ,  k i  j e  
s p r e j e l a  l e t n o  p o r o č i l o  d r u ž b e  i n  n a d z o r n e 
g a  sveta,  k i  j e  u g o t o v i l ,  d a  d r u ž b a  p o s l u j e  v 
s k l a d u  z z a k o n o m  i n  n a č e l i  d o b r e g a  g o s p o 
d a r j a .  

N a  s e j i  j e  o p o s l o v a n j u  i n  načrt ih  p o r o č a l  
tudi  g e n e r a l n i  d i r e k t o r  m a g .  Franci  Mlinar,  
k i  j e  m e d  d r u g i m  o m e n i l ,  v k a k š n i h  t e ž k i h  
r a z m e a h  d e l a m o .  Prav t a k o  j e  p o r o č a l  o us
p e š n e m  p o s l o v a n j u  firm, k i j i h  i m a m o  v tu
j i n i :  A l p i n a  Sports  C o r p o r a t i o n  v Z D A ,  
A l p i n a  Italia, A l p i n a  C r o  n a  H r v a š k e m  i n  o 
o ž i v l j a n j u  firm A l p i n e  - I m p e x  v B o s n i  i n  
H e r c e g o v i n i .  M a n j  u s p e š n a  j e  firma A l p i n a  
+ E l a n  v N e m č i j i ,  k i  d e l u j e  v z e l o  zaos t ren ih  
p o g o j i h .  

S icer  p a  s e  v o d s t v o  A l p i n e  z a v e d a  
t e ž a v n e g a  p o l o ž a j a  te p a n o g e ,  z a t o  s o  s e  
loti l i  r e o r g a n i z a c i j e  t a k o  p r o i z v o d n j e  kot  
c e l o t n e g a  p o s l o v a n j a .  

O b l i k o v a l e  s e  b o d o  tri p r o f i t n e  e n o t e ,  k i  
n a j  b i  p r i p o m o g l e  k v e č j i  u č i n k o v i t o s t i .  Po
s e b e n  p o u d a r e k  p a  s o  n a m e n i l i  k a k o v o s t i ,  s 
ka tero  n a j  b i  v h u d e m  k o n k u r e n č n e m  b o j u  
s k u š a l i  o b d r ž a t i  a l i  širiti  tržni  d e l e ž  t u d i  n a  
Z a h o d u .  

Č e p r a v  s o  le tos  n a š  udarn i  p r o i z v o d  roler-
j i ,  tud i  z m o d n i m  p r o g r a m o m  n a m e r a v a m o  
s l e d i l i  v e d n o  v e č j i m  z a h t e v a m  trga.  

B r e z  d o d a t n i h  i n v e s t i c i j  tud i  n e  b o  š l o ,  z a 
t o  p r a v  ta č a s  teče  p r i z a d e v a n j e ,  k i  n a j  b i  v 
n e k a j  let ih utr lo  pot  n o v i m  i n v e s t i t o r j e m  i n  
s t e m  p r i p o m o g l i  k n a d a l j n j e m u  r a z v o j u  
d r u ž b e .  

Z a n i m i v o  j e  b i l o  tud i  m n e n j e  p r e d s t a v 
n i c e  l a s t n i k o v  l . B  M a k s i m a  B r a n k e  Jerše, 
k i  j e  m e n i l a ,  d a  d r u ž b a  in s k u p š č i n a  f o r m a l 
n o  d o b r o  d e l u j e .  Meni ,  d a  j e  p r a v ,  d a  s e  
u p r a v a  p r a v o č a s n o  d o g o v a r j a  s so lastn ik i ,  

S sistematizacijo do boljše 
organizacije dela in ustreznejše plače 

(naJaljcvaiijc .v /. sir.) 

S p r a v i l n o  s i s t e m i z i r a n i m  d e l o m  n a j  b i  
d o s e g l i  n a t a n č n o  o p r e d e l i t e v  d e j a v n o s t i  
p o s a m e z n i k a  al i  tud i  s k u p i n e ,  o l a j š a l a  n a j  b i  
d e f i n i r a n j e  d e l o v n i h  c i l j e v ,  d o l o č a n j e  m o č i  
poob las t i l ,  d o  d o l o č e n e  m e r e  p a  u r e d i l a  tu
d i  v p r a š a n j a  o d n o s o v  m e d  l j u d m i .  

S i s t e m i z a c i j a  j e  tudi  p o d l a g a  z a  u s m e r 
j a n j e  k a d r o v s k e  p o l i t i k e  i n  u r e s n i č e v a n j e  
d r u g i h  k a d r o v s k i h  p r o c e s o v  npr .  o b l i k o v a 
n j e  r a z v o j a  k a d r o v ,  i z g r a d n j a  s i s t e m a  m o -
t i v i r a n j a  z a p o s l e n i h ,  v katerega  o k v i r  s o d i  
npr .  n a p r e d o v a n j e  d e l a v c e v . . .  

D a  b o d o  ti p r o c e s i  l a h k o  d o b r o  z a s t a v 
l j e n i ,  j e  n u j n a  d o b r a  p o d l a g a ,  tore j  d o b r a  
s i s t e m i z a c i j a .  

V e r j a m e m ,  d a  s e  b o m o  v s i ,  k i  b o m o  v ta 
p r o c e s  v k l j u č e n i ,  potrud i l i  z a  to, v s a k  p o  
s v o j i h  m o č e h .  

M o j c a  G A N T A R  

d a  n a  s k u p š č i n i  n e  p r i h a j a  d o  n e p o t r e b n i h  
z a p l e t o v .  

Čut i t i  p a  j e ,  d a  z u n a n j i  lastn ik i  p r i č a k u j e 
j o ,  d a  s e  b o m o  p o č a s i  i z v l e k l i  i z  k r i z e  i n  z a 
č e l i  ustvar jat i  tud i  d o b i č e k .  

» T o  p a  j e  m o ž n o  d o s e č i  z u k r e p i  za 
i z b o l j š a n j e  p o s l o v a n j a  o z .  pr ihrank i  n a  po
d r o č j u  s t r o š k o v , «  j e  š e  m e n i l a  gospa  
JerSetova. 

N .  P. 

Na obrczu p o  v l i v a n j u  v oddelku tcrmoplastov 

Le bolje organizirani bomo konkurenčni 
Konec j u l i j a  se  j e  sestalo širSe vodstvo  

Alpine.  Poleg u p r a v e  in poslovodnega sveta  s o  
sodelovali tudi  s t r o k o v n j a k i  i/, vseh s lužb.  

Namen sestanka,  ki g a  j e  vodil predsednik 
u p r a v e  mag.  Franci Mlinar,  j e  bil pogovor  o 
dolgoročnih cil j ih Alpine,  /. ustrezno orga
niziranost jo  in r a z p r a v o  o pos lovanju  v 
p r v e m  pollet ju.  

Generalni direktorje uvodoma ugotovil katere 
so naše prednosti in slabosti. 

Naše prednosti so: blizu smo evropskemu tr
gu.  dolgoletna usmeritev v lastni ra/.voj, kar j e  
pripomoglo k temu. da na tržišču nastopamo z 
lastnimi kolekcijami in blagovnimi znamkami. 

Pomembne so tudi razvite delovne navade za
poslenih in usposobljenost in izkušenost vodstva 
in drugih strokovnjakov. 

Slabosti, k i j i h  čutimo, pa so med drugim; časi 
za izdelavo obutve so se vedno predolgi: lastna 
cena naših proizvodov j e  previsoka: materialni 
stroški izdelave, stroški dela in stroški režije s o  
previsoki. 

Tudi delo s celotnimi sredstvi družbe j e  še 
vedno neustrezno, s a j  imamo previsoke zaloge, 
izdelki s o  v tovarni predolgo (od izdelave d o  
odprenie). Tudi osnovna sredstva ne izko
riščamo tako kot bi bilo treba. 

Zaradi neustreznega sistema nabave, nas le ta 
slane več kot dobro organizirane konkurente. 

Tudi organizacijske slabosti nam zmanjšujejo 
učinkovitost in uspešnost: v vseh fazah delovne
ga procesa niso jasno opredeljene pristojnosti in 
s tem odgovornosti. 

Razdrobljena proizvodnja zmanjšuje razvojne 
rezultate. 

V režiji j e  še  vedno preveč ljudi. 

V teh r a z m e r a h  se  v p r a š u j e m o ,  katere  %о 
naše prednostne naloge. T e  so:  izdelati i "  
ponuditi kvalitetne izdelke, s kater imi  bo  ku
pec zadovol jen tudi  v cenovnem pogledu. ^ 
ustreznim poslovanjem b o  t reba  doseči Pri
meren donos kapitala,  ki g a  p r i č a k u j e j o  del
ničar j i .  Prednostni ci l j ,  k i  si  g a  moramo * 
Alpini zastaviti  za r a z d o b j e  2-3 let, j e  reali/"' 
rati  ustrezno kapi ta lsko s t r u k t u r o .  

Za realizacijo vseh teh cil jev bo  treba v nus  ̂
delo vnesti izbo^šave: 

- z ustreznim sistemom dela zagotoviti kva
liteto celotnega poslovanja in dela. 

- posodobiti organizacijo in organiziranje sa
mostojnih enot. k jer  bo  bol j  prišla do izraza 
tudi uspešnost (odgovornost) posamezni
kov, 

- v nekaj letih doseči donosnost našega poslo
vanja - več kot prinašajo bančne obresti, 

- zniževanje stroškov - vseh vrst, 
- večja tržna usmerjenost vseh programov. 
- proizvodne enote organizacijsko usposobi"-

da Ixxlo dovolj  prilagodljive in bi dosegla 
večjo produktivnost. 

- pripravo dela v celotni verigi (servisiranja 
proizvodnje) moramo izboljšati 

- boljša izraba materialov. 
- pri plačah upoštevati kolektivno pogodb^' 
- izboljšanje kadrovske politike. 

2 DtLOUvljenJ^ 



k r o n i k a  DOGODKOV 
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Organizacija družbe, podjetja ali druge oblike 
delovnega organizma j e  izrednega pomena za 
normalno, v poslovnem svetu, uspešno delova
nje. Z organizacijo se vsakemu posamezniku 
'ioloči njegovo mesto, delovno in odgovomost-
no področje. Delovanje podjetja v neki meri 
luhko enačimo z delovanjem človeškega orga-
n^zma. Konec koncev j e  podjetje pravi orga
nizem, kjer  ve l ja jo  določene zakonitosti. V s e  
niora biti na mestu, z različnimi sposobnostmi in 
funkcijami. Okvara ali nefunkcioniranje posa-
nieznega dela povzroči zmanjšanje sposobnosti 
(Celotnega organizma. Le popoln bo dal najboljše 
fezultate. 

V poslovnem svetu j e  predvsem pomembna 
"'»pešnost delovanja posameznega dela in pred
vsem celote. Uspešnost pa se  lahko meri le s tis-
'nn, kar prizna nasprotna stran, to j e  kupec na tr-

Lahko smo po produktivnosti najuspešnejši, 
izdelamo več proizvodov kot konkurenca, ven-

če izdelkov ne moremo prodati, to nič ne 
Ponieni. Tržna merljivost rezultatov delovanja 
"rgunizma j e  v primeru poslovnih enot izredne-
83 pomena. Le podjetje, ki mu trg prizna za nje-
B"v proizvod tako ceno, ki pokrije vse  stroške in 
prinese Se nekaj ostanka, si zagotavlja nadaljnje 
P^'Jilovanje in razvoj. 

Nova organizacija naj  bi  torej omogočila:  
• zagotoviti predpogoje za učinkovito vodenje  

na vseh nivojih, 
" definirati delo oz. področja del, za katere j e  

posameznik odgovoren, 
- možnost spremljati rezultate po posamez

nem programu. 
. Nova organizacija bi  torej imela tri samosto
jne enote: 

- program športne obutve, 
" program modne obutve, 
- domača prodaja. 
K l j u b  p rece j šn j i  samostojnosti  teh enot, p a  

'o ne pomeni delitev p o d j e t j a ,  s a j  s o  cil j i  ven-
^УгЈе skupni. Strategija in način de lovanja  
" " d o  namreč  določeni na ravni  n a j v i š j e g a  
^"dstva delniške družbe,  s čimer bi n a j  
''osegli p r e j  omenjene  poslovne ci l je.  

K o m e n t i r a n o  poroči lo  
n a  p o d l a g i  g r a d i v  i n  r a z p r a v e  n a  

r a z š i r j e n e m  s e s t a n k u  v o d s t v a  

Nekaj podatkov 
o poslovanju 

' 'roi/.vodnja o b u t v e  918.000 parov  
^ prvem polletju smo skupno izdelali okoli 

'̂̂ i.OOO parov, od tega 286.(XK) parov športne in 
parov modne obutve. 

Največ smo izdelali brizgane obutve - 239.000 
Parov, 195.(XX) parov ženske nizke modne 
"hutve, 150.000 parov sandal; čevl jev za 
'"Tiučarski tek smo izdelali 138.(X)0 parov, 
planinskih pa 85.(XX) parov. 

t^elež slabše kvalitete obutve j e  letos nekoliko 
'^''njši kot j e  bil lani, vendar so načrtovalci 
P''ičakovali še bol jšo kakovost. 

Kar zadeva izkoriščanje delovnega časa, j e  
bilo 
% 

' prvem polletju 4 8  % po učinku, po času 2 8  
' izostankov pa j e  bilo kar 24  % .  
^ primerjavi z enakim obdobjem lani se  j e  

'^Upni fond ur zmanjšal, predvsem ure po 

učinku; v okviru izostankov pa j e  opazno 
povečanje boleznin za 13 %.  

Število nadur s e j e  letos zmanjšalo za 4 %.  

P r o d a j a  obutve  
V prvem polletju srno skupaj  prodali blizu 

88().(XX) parov, od tega 753.0(K) parov Alpinine 
obutve. 

Izvozili smo 620.()0() parov (ali 7 0  % oz. 8 2  % 
Alpinine obutve). 

Na domačem trgu smo prodali blizu 260.(K)0 
parov; 195.000 parov v maloprodajni mreži in 
65.000 parov preko prixlaje na debelo. 

Zaloge s c  5e poveču je jo  
Tako zaloge materialov, končnih izdelkov kot 

zaloge v MPM s o  se  povečale, zmanjšale pa s o  
se zaloge nedokončane proizvodnje. 

Število dni vezave zalog s e j e  nekoliko zman
jšalo. 

K a k š n e  s o  bile povprečne plače 
Povprečna netto plača v Alpini j e  bila v prvem 

polletju 56.486,(K) SIT, v proizvodnji 53.676,00 
SIT, v maloprodajni mreži 63.361,(K) SIT in v 
strokovnih službah 70.596,(H) SIT. 

Po poslovnem poročilu 

Kljub težavam 
uspehi vidni  

Dopusti s o  za nami in delo j e  spet steklo s pol
no močjo. O b  tem, ko ocenjujemo razmere, pri
pravljamo vse  potrebno za čimbolj  nemoteno 
proizvodnjo do konca leta. Kakšen j e  sedaj  
položaj? 

Na modnem programu zaključujemo s pro
izvodnjo obutve za jesen-zimo - za vsa  tržišča. 
Pri tem j e  nastala rahla zamuda predvsem pri 
izdelavi obutve za domače tržišče (MPM in gro-
sistično prodajo). T o  vel ja  za program brizgane 
obutve, ki j o  izdelujemo za več zunanjih kupcev. 
T o  zamudo bomo poskušali v naslednjih dveh 
tednih ublažiti z delom preko rednega delovnega 
časa. 

Potem pa že prehajamo na proizvodnjo obutve 
za sezono pomlad-poletje 1997. 

Na športnem programu moramo v proizvodnji 
čevl jev za alpsko smučanje narediti še  zelo ve
liko. Proizvodnja pancerjev se bo  namreč zaradi 
različnih razlogov zavlekla tja do začetka de
cembra. Med drugim j e  na to vplivalo tudi 
vključevanje večjih količin rolerjev, kar j e  glede 
na to, da j e  to naš novi program, kar spodbudno. 

Na tekaškem programu imamo težave s ko
operanti na Hrvaškem, kar delno rešujemo s 
proizvodnjo v Sloveniji. 

Čas pred dopusti j e  bil čas, v katerem smo 
pospešeno izdelovali kolekcije tako na modnem 
kot na športnem programu. 

Ocenjujem, da smo kl jub različnim željam 
posameznih partnerjev (trgov), uspeli sorazmer
no kvalitetno opraviti to delo, tako po pro
gramih. kot tudi glede na zahtevane roke. 

Na športnem programu (rolerji, treking) s o  
prvi odzivi s sejmov spodbudni, kl jub veliki 
konkurenci in recesiji, ki še  vedno vlada tudi v 

zahodnih državah. Ugodne odmeve vel ja  izko
ristiti in nadaljevati v tej smeri. 

Na modnem programu bi poudaril predvsem 
dejstvo, d a j e  bila v novem oddelku razvoja izde
lana velika količina obutve potniških kolekcij, 
kar j e  bilo mogoče uresničiti z velikim razume
vanjem tam zaposlenih. 

Tudi na področju oskrbe nismo imeli večjih 
problemov, čeprav j e  organiziranje, spremljanje 
in oskrbovanje tako razdrobljene proizvodnje 
tako s tehnološke kot oskrbovalne plati izredno 
zahtevna naloga. 

J a n k o  REJC 

Uravnotežena 
proizvodnja 

Alplnu j e  s svojimi poletnimi progrumi sode
lovala na največjem se jmu športne opreme v 
Chicagu v Ameriki.  

Naš obisk Je bil predvsem namenjen primer
j a n j u  z drugimi proizvajalci inline programa 
(rolerji) in programa za treking. 

Potrdilo s e j e ,  d a j e  program roler jev  v Ame
riki v velikem porastu, Kvropa pa tem težnjam 
naglo sledi. 

Program se v glavnem razvi ja  v treh smereh:  
rekreaci ja,  akrobatika in hokej.  Zlasti agre
sivno predstav l ja jo  »akrobatski«  program. 

V t e j  konkurenci tudi ml nismo brez možno
sti, s a j  nam Je uspelo v razmeroma kratkem ča
su pripraviti  kolekcijo, ki Je dovolj  konkurenč
na. Pokazalo se  Je, d a  Je bila naša odločitev, d a  
sledimo kvaliteto produkta na tem področju -
pravilna. Upoštevali smo kl jučne elemente, ki 
določajo kvaliteto, to Je ustrezni ležaji, kolesa In 
notranji  čevelj,  medtem, k o  smo škol jko  le mo
dificirali. Naš namen letos Je bil, d a  pridemo na 
t r g  s testnimi količinami kakovostnih roler jev  
in moram reči, d a  odmevi s t rga  kažejo, d a  smo 
to naredili k a r  uspešno. 

Naš ci l j  Je, d a  ta program še razširimo in 
dosežemo letno količino okoli 2011.1100 parov. 
Vemo, d a  to ne bo  lahko, s a j  se  pr ičakuje  na tr
g u  še n e k a j  velikih proizvajalcev. 

Obisk smo izkoristili tudi za pogovore s 
proizvajalci koles in ležajev, ki so  se udeležili se
j m a ,  in s predstavniki f i r m e  Sunshine iz 
Nemčije. 

V poletnem času Je bil tudi poletni sejem 
ISPO, osrednji  sejem športne opreme, katerega 
se  Alpina tudi udeležuje že n e k a j  let. 

Tudi tu smo ugotovili, d a  naše možnosti še  
niso izkoriščene in d a  o b  pretehtanem delu in 
pravih usmeritvah v kvaliteten program, lahko 
še k a j  pridobimo. 

Podobne ocene Je potrdil tudi sejem v 
Friedrichshafenu v Nemčiji za treking pro
gram.  

Če vse te ocene strnem, imamo lepe možnosti, 
d a  na športnem programu uravnotežimo polet
no proizvodnjo (rolerje, treking) in zimsko 
proizvodnjo (smučarski , brizgani in tekaški 
čevlji, sur f )  in v celem letu dosežemo proizvod
n j o  300.000 • 350.000 parov,  oziroma dnevno 
1.2(H) parov.  

T o  pa bi bil eden od najpomembnejših ciljev, 
za katerega smo si prizadevali že dolga leta. 

Seveda pa vel ja  spet poudariti, d a  brez 
kvalitetnega proizvoda in ustreznega celovitega 
servisa solidnega poslovanja v taki konkuren
ci ni mogoče doseči. 

Boris M A R K E U  
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Manj ljudi naredi toliko kot prej 
S m o  sredi  j u l i j a  in v montaži 

modne o b u t v e  t renutno izdeluje
m o  g l c ž n j a r j e  in sa lonar je ,  v g lav
nem /.a izvoz. 

T o  obutev sedaj  delamo na treh 
ringih: na prvem gležnjarje,  na 
drugem salonarje za Gervinio in na 
tretjem salonarje za ostala tržišča. 
Gležnjarjev dnevno izdelamo od 
800-1 (XX) parov, salonarjev za Ger
vinio pa npr. I(KK>-I I (K) parov. 

Skupaj  j e  naSa dnevna proizvodnja 
28(X) d o  3000  parov. Nihanja s o  
seveda zelo odvisna cxi vrsle obutve 
oz. zahtevnosti izdelave, pa seveda 
tudi od tega, kako j e  proizvodnja 
pripravljena in oskrbovana. 

Iskrice 

Organizacija: 
Prednost or^fanizacije ni v tem, 

da delamo po naprej določenih 
obrazcih, temveč, da kolikor mo
goče najbolje izkoristimo razno
vrstne moinosti. 

Organizacija: 
Organizacija je sredstvo, da v 

svetu kaosa doseiemo tudi racio
nalne cilje. 

Kadri: 
Kar najbolj kritizirate pri drugih, 

se drugi najbolj bojijo pri vas. 

Kadri: 
Problem tega sveta je r tem. da so 

najbolj samozave.4tni tisti, ki imajo 
za to najmanj razlogov; najbolj pa 
bi potrebovali samozavest tisti, ki bi 
jo smeli imeli. 

Kadri: 
Kdo je pravzaprav nekdo: tisti, ki 

ima kepo zlata ali tisti, ki ima zlato 
srce? 

Denar: 
Če je težko priti do denarja, kako 

težko je Sele doseči druge vrednote, 
katere lahko spoznamo Sele po de
setletjih tavanja. 

Denar: 
Kakor so banke lahko zakladnice 

blaginje, .чо lahko tudi ravbarski 
gradovi. 

U r e d n i š t v o  

C v i k a n j e  o p e t j a  in c v i k a n j e  konic 

P r i p r a v a  za  l e p l j e n j e  (mazanje) :  K a t j a  Pečelin in Nada B o g a t a j  

Namestitev podplatov:  D a m j a n  Lavrenčič  in M a t e j  Naglič, s k r a j n o  le
v o  j e  v o d j a  montaže modne o b u t v e  V i n k o  Podobnik 

Kar zadeva storilnost in kvaliteto, 
lahko rečem, da j e  z organizacijo 
ringov bolje,  z manj  ljudmi naredi
mo ravno toliko kot prej, ko j ih j e  
delalo več. 

memben dejavnik. Tako imamo na 
prvem kot na drugem ringu vso 
potrebno strojno opremo npr. za 
kosmatenje in mazanje, na tretjem 
ringu pa tega še  nimamo. Ugotovil' 
smo še, da bi s popolno strojno 
opremo tudi tu prihranili nekaj 
delavcev oz. izdelovali kvalitetnej
š o  obutev, (med drugim se le-'^ 
med delom tudi manj umaže). 

Seveda ima ta organizacija tako 
prednosti kot slabosti. Kot prednost 
j e  prav gotovo ta, da napake opazi
mo prej, da potrebujemo manj kopi' 
in podobno. Težave pa s o  v tem, ker 
pakiramo v zbirne kartone in če sf 
k j e  k a j  zatakne, le te ne moremo 
skompletirati. 

Planska nedisciplina povzroča 
»zaletavanje« proizvodnje. Včasih 
j e  dela premalo in delavci čakajo-
drugič g a j e  preveč in morajo dela" 
nadure. Mnogi j ih imajo že po 50 ali 
več. Kl jub temu lahko rečemo, d*" 
l judje razumejo težave in dobro de
lajo. 

Kot že rečeno, pa j e  najvažnejši-
d a j e  proizvodnja ustrezno pripravl
jena in načrtovana in seveda oskr
bovana. Kar prepogosto se  zgod'-
da ni kakšnih podplatov ali peta-

Seveda j e  razumljivo, da vedno 
ne more biti v.se optimalno uskla
jeno, toda morali bi stremeti k temu-
da bi posamezne artikle delal' 
hkrati, ne pa po večkrat. Tako bi s« 
naredilo več pa tudi kvalitetneje. To 
kažejo čisto praktične izkušnje, saj 
j e  ž e  tretji ali četrti dan proizvodnje 
nekega artikla bistveno boljše kot 
prvi dan. 

Dobro j e ,  da sedaj  proizvodnje n̂  
moti več izdelovanje potniških 
kolekcij, k i j i h  izdelujejo v razvoju-
Res imamo pri nas še  rezervni stroj 
za cvikanje, na katerem pa delavC 
razvoja delajo sami. 

Tako delo kl jub v.semu dobro 
teče in upam, da bomo dosegi' 
planirano proizvodnjo. 

Pa še  to: čakamo na stroje za kos
matenje in za mazanje za tretji ring-

V i n k o  P O D O B N I K  

Seveda pa na to ne vpliva zgol j  
organizacija ali vzdušje, ki vlada v 
teh manjših organizacijskih skupi
nah in j e  bol j  usmerjena v medse
bojno sodelovanje; oprema j e  po

Kotofon — 
-DELO m UENJE'- jc цШИо 
Alpine /,iri. Ureja f;ii iireilniS^' 
odbor: Jana Erznoinik, Ivo Pi^'k' 
ianja Molnirič. Stavko Kristan-
Joiica Kacin, Silva 1'ivk, Nejko 
Podobnik - filavni in od^ovon" 
iirednik. Naklada: 2.400 i:vodo^ -
FolOf;raJija: Ihigita Zemljarit'-
Tisk: Gorenjski tisk, Kranj. 
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' 'ri iy.kopitenju dela Franc 
'^olinar 

Da bodo čevlji  brez napak, 
na kontroli ugotavl jata Karla 
Klemenčič in Lojze Modic 

^ finiSu: ZoDja Logar,  Cirila PefSič, Mar je ta  Podobnik in Nevcnka 
^ustovrh 

'^amjana Pagon in Minka Urbančič 

Jaz b i  hotel vložen denar obrniti  
A n d r e j  Mikluvc, eden red

kih na^ih smučar jev,  ki so 
doslej zmagovali v svetovnem 
pokalu 7. našimi čevlji, j e  av
gusta obiskal na.š servis,  da  bi 
uredil vse potrebno za nasled
n j o  sezono. 

»Seda j  odhajamo na smu
čarske pr iprave na evropske 
ledenike (Sass Fee v Švici),« j e  
pripovedoval. »Zadnja  leta 
smo sicer hodili ta čas na 
južno poloblo, ker  v Evropi ni 
bilo pravih pogojev; letos j e  
drugače.  Upam, da  bo trening 
uspel, pa še  veliko ceneje bo. 

% Alpinininii čevlji  bom 
nastopal še  napre j ;  pripravili  
smo že vse potrebno, da  pri 
smučanju ne bi smelo biti 
težav. Mislim, da  bodo neka
tere spremembe obstoječega 
tekmovalnega čevl ja  omogo
čile ustrezne prilagoditve in 
potem nadal jn j i  razvoj .  
Mislim, da  imate pri tem še  
velike rezerve. 

Upam pa tudi, da  bodo 
odgovorni l j u d j e  v Alpini 
znali izkoristiti vložena sred
stva v razvoju  in za promoci
j o .  Mislim, da  tega ne dela jo  
dovol j  agresivno. 

Čeprav  same nagrade niso 
visoke, so bila v desetletjih 
prav  gotovo vložena ogromna 
sredstva.  T o  bi morali znati 
izkoristiti.« 

Ni k a j ,  dobra  misel, ki t e r j a  
premišljeno strategi jo in us
trezno sprotno ravnanje .  Le 
da  ne bi spet pozabljali... 

N e j k o  P O D O B N I K  

s treninga naših smučar jev  

Komerciali naj sprejmeta 
toliko naročil, 

kolikor jih lahko 
naredimo 

Zakovičenje rinčic (nadaljevanje na 6. strani) 
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Komercial i  naj..  
(nadaljevanje s 5. strani) 

dele čevlja,  da bi lahko en stroj od 
dveh odslej  imeli v rezervi. Novi bi 

Kontrola polizdelkov 
Pavel Nicolctti 

Od sredine junija  dal je  d o  sredine 
oktobra naj  bi večinoma izdelovali 
pancerje. Poleg tega pa izdelujemo 
5e sestavne dele za tekaSke čevl je  
ter pete in napetnike za modno 
obutev. 

V s e  to ni tako enostavno, s a j  letos 
izdelujemo dodatno še  rolerje; 
doslej  smo jih izdelali že 58(KX) 
parov (3()0(X) za Sunshine, I8(XK) 
pa j ih še  bomo). Panterjev na j  bi 
letos izdelali 130.(KK) parov. 

Izdelujemo tudi vzorce kolekcije 
za prihodnje leto. Izredno veliko 
moramo letos izdelovati peta in 
napetnikov za modno obutev. 
Odkar smo nehali delati velike seri
j e  za Rusijo, teh še  nismo izdelovali 
toliko kot letos. 

Da bi v s e  izdelali pravočasno, 
smo že sredi juni ja  v montaži ob
likovali dve  izmeni, kar j e  nujno, 
ker imamo premalo strojev. 
Vključili  smo nekatere delavce, ki 
so  prišli iz drugih oddelkov, pa tudi 
fante, ki s o  prišli na prakso ali na 
počitniško delo. 

Po izračunih (glede na minute) to 
znese 3 3  delavcev v montaži. Ker 
pa vsi nikoli ne delajo, smo obliko
vali d v e  izmeni po 2 0  ljudi. 

Na brizganju pa l judje  delajo kar 
v treh izmenah. 

Žal se j e  kmalu pokazalo, da 
zmanjkuje notranjih čevl jev,  tudi 
zaloge, ki so  j o  izdelali na Colu. 
Najhujše je ,  da na Colu sedaj  
izdelujejo zgornje dele za tekaško 
obutev in snovboard. Tako seši je jo 
dnevno (xl 3(X) - 4(X) parov notra
njih čevl jev,  mi pa bi j ih rabili 
trikrat toliko, da hi bila proizvodnja 
usklajena z brizganjem in montažo. 
Trudimo se  namreč, da delamo v s e  
čimbolj  vzporedno. 

Kar pa zadeva proizvodne zmo
gljivosti,  nameravamo letos kupili 
stroj za brizganje delov za notranje 

Sale  in manšcte v r o l e r j e  
se s tav l j a  Buriš  Pečlin 

namreč i/delal precej več, pa 5e ve
liko manjšo porabo energije ima. 

Potrebovali bi tudi srednji stroj za 
brizganje lažjih delov; sedaj  imamo 
samo »prevelikega in pretežkega«, 
kar onemogoča optimalno kako
vost, kvaliteto oz. barve. 

Če na koncu Se rečem, da naši 
delavci ne delajo v najboljših pogo
j ih,  zlasti to ve l ja  za tisti del, k jer  ni 
nobene ventilacije, streha pa j e  taka, 
kot da s o  v topli gredi. Tudi mislim, 
da razmerje plač naših delavcev v 
montaži ni v ustreznem razmerju do 
ostalih montaž. 

Tako si želim predvsem, da bi v 
prihodnje bilo boljše usklajevanje 
proizvtxlnih zmogljivosti in s tem 
manj  nepotrebnih zastojev. 

Ciril  V I D M A R  

Odlična reklama za rolerje 
Avgusta  j e  bilo v Mali Tivoli pr

v o  državno prvenstvo v roler hoke
j u ,  na katerem j e  nastopilo osem 
ekip, ki s o  si finalni nastop pribo
rile na desetih predhodnih turnirjih. 

V kategoriji hokejistov nad 15 
let j e  zmagala ekipa Pirana, ki j o  j e  
sponzorirala Alpina in ki j e  tudi 
najbol je  organiziran klub, v kate
rem nastopajo profesionalci: Ema
nuel Letica, Dejan Rosan,  Klavdio 
Zlokar ,  Robert Ciglenečki, Matjaž 
Munjoz, in Tomaž Zankov. 

Alpina j e  opremila tudi 
Dinamite - klub iz Horjula, ki pa 
tekmovalno ni bil tako uspešen, s a j  
j e  edini nastopil brez profesional
nih hokejistov. Kot s e  stvari razvi
j a j o ,  ž e  razmišl jamo o osnovanju 
lastnega kluba, ki bi Se b o l j  pro-

moviral naše rolerje in podjetje.  Za 
to obs ta ja jo  realne potrebe in tudi 
možnosti. Razmišl jamo tudi o 
organizaciji  kakšne tekme v Žireh, 
pri čemer pa j e  treba vedeti, da se  
amaterji ne morejo kosati s pro
fesionalci. 

O b  hokejskem tekmovanju s o  s e  
izkazali tudi akrobi: David Pagon, 
Miha Rehberger, Rok Oblak, 
Gregor Sel jak,  Žana Jereb, Nejc 
Jerman in Tjaša  Vidic, ki s o  
nastopili z rolerji model ST 5 0 0  in 
S T  600.  

Skratka, to j e  bila prireditev pod 
pokroviteljstvom Alpine, ki j e  zelo 
uspešno predstavila naše rolerje, 
tako za hitrostno rolkanje, akro
batiko in hokej.  

S t a n k o  K R A N J C  

David Pagun v s v o j e m  elementu 

Če b i  bi la obutev 

pravočasno 
K o  o c e n j u j e m o  letošnjo 

grosistično p r o d a j o ,  lahko re
čemo, d a  j e  ugodna,  s a j  smo 
prodal i  pribl ižno (oliko, kot 
s m o  načrtovali .  

Seveda ni Slo b r e z  težav, s a j  
s e  r a z m e r e  hitro s p r e m i n j a j o .  
Na nekaterih področj ih  (šta
j e r s k a )  s e  močno čuti eko
nomska k r i z a  in de j s tvo,  d a  
p o m a n j k a n j e  d e n a r j a  ogroža 
t a k o  p o d j e t j a ,  ki  sode lu je jo  г 
nami (KVIK, .leklotehna 
itd.), kot seveda naSo načrto
v a n o  p r o d a j o .  L e  n e k a j  gro-
sističnlh kupcev  in zaseb
nikov j e  rednih plačnikov, 
mnoge j e  t r e b a  pr iganjat i ,  
nekater im p a  sploh ne  upamo 
več pošil jati  b laga .  

Konkurenca j e  seveda Se 
vedno močna, t a k o  med do
mačimi proizvaja lc i ,  kot 
uvozniki,  k j e r  s e  p o j a v l j a j o  
novi. 

T a k o  m o r a m o  tržiSču po
nuditi ustrezno kolekcijo. 
P r a v  za letoSnjo lahko rečem, 
d a  ni doživela bistvenih pri
pomb.  Drugi  pomembni  de
j a v n i k  uspeSnega poslovanja  
p a  j e ,  d a  kupcu pravočasno 
ponudimo naSe proizvode. V 
tem s m o  n a j m a n j  uspešni. 
V z r o k e  iSčem v nas lednjem:  
načrtovalci  žel i jo  u poŠte val  i 
p r a v  v s e  novitete, ki  s e  v idi jo  
n a  se jmih,  in p a  v tem, k e r  j e  
grosistična p r o d a j a  v proiz
vodnj i  z a d n j a  n a  vrst i .  Ana
liza, ki s m o  j o  i/delali pred 
koncem a v g u s t a ,  kaže,  d a  j e  
bilo od Л* naročenih modelov 
za  grosistično p r o d a j o  izde
lanih le 5 takih,  ki j i h  lahko 
odpremimo kupcem.  Kupec 
n a s  ne  b o  čakal ,  temveč bo 
kupil  pri  d r u g e m  proizvajal
cu, zato obeti za  p r o d a j o  je-
sensko-zimske o b u t v e  niso 
rožnati .  

S pretečenim rokom izde
lave  o b u t v e  ne b o  nihče več 
kupi l .  

Poleg nenehnega prilaga
j a n j a  novim modnim tren
d o m  nam pot d o  k u p c a  zap im 
Se naSa nepodjetnost  in počas
nost.  P r a v  na s lednje,  ki j e  sad 
lastne organiziranosti  in zato 
n a n j o  lahko  vpl ivamo, bi kot 
v o d j a  grosistične p r o d a j e  rad 
opozoril, d a  s e  mi ne  bi več 
ponavl ja le  »zgodbe«  k o  danes 
kupci  žel i jo  kupit i  sa lonar je .  
mi j i h  p a  Se nimamo nare
j e n i h .  

I v a n  J E R M A N  
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k a k o  POSLUJEMO 
S k l e p i  n a d z o r n e g a  sveto, sveta delavcev, u p r a v e ,  m n e n j a  lastnikov,  m e n a g e r j e v ,  delavcev, s i n d i k a t a .  

Vzorna organizacija v Tržiču 
'Mednarodno tekmovanje  na (tekaških) rolkah 
2 močno zastopanostjo Alpine  

v sobulo j c  bila na progi 
Tržič-Lom mednarodna tekma z 
•vikami, na kateri j e  nastopalo 
preko 20() tekmovalcev iz Šestih 
' 'fiav, med njimi tudi slovenski bi-
••lonci in smučarji tekači, na čelu z 

najboljšo biatlonko, domačin-
''o Andrejo Gradič in drugimi repre-
%nianii. 

Prav zanimivo j e  bilo videti, ko 
^ prav vsi slovenski tekmovalci 

tekmovalke nastopile z naSimi 
fcviji. 

Spet se j e  tudi na tekmi potrdilo, 
''a so z naSimi čevlji nastopajoči 
"speSni, sa j  j e  med moškimi zma-
83l Tomaž Globočnik, ki j e  tokrat 
Premagal celo svetovnega prvaka 
'•alijana Di Gregoria, med ženska-

pa j e  bila slavna Italijanka Ste-
fania Belmondo v FiniSu vendarle 
"•ofnejSa od naSc Andreje Gradič. 

Zelo dobro so se izkazali tudi 
P®sebni dresi, s katerimi j e  Alpina 
Opremila nekaj najboljših. 

Pa Se to: svetovni prvak Di Gre-
gorio j e  izrazil željo, da bi preizku-
'̂1 naSe čevlje; to pa tudi že nekaj 

Pomeni. 

r a t r e  

Zmagovalec med moSkimI j e  bil 
biatloncc Tomaž (^obočnik 

'*''va in druga med ženskami: Slefania Kelmond<> in Andreja (iraSič 

Delil živl jenje:  
(iuspodarsko razstavišče Ljub

l jana j e  s k u p a j  / (iuspodarsku 
zbornico Slovenije in Frivredno 
komoro Sarajeva organiziralo 
predstavitev slovenske industrije 
na razstavišču Skenderija v 
Sarajevu od 16. do 19. jun i ja .  

Skupno se j e  sejma udeležilo 55  
podjeti j  iz Slovenije, med njimi 
tudi Alpina. K a j  lahko poveste o 
tem? 

Miha (iovekar:  
Kot smo si ga zamislili v 

Sloveniji, naj bi to bil pred
stavitveni sejem slovenske industri
je .  kar j c  bil tudi naš namen. Očitno 
pa j c  bilo, da so si v Bosni in 
Hcrccgovini sejem predstavljali kot 
možnost dogovarjanja o vlaganjih, 
saj  Jim najbolj manjka denarja. 

Seveda Jc bila možnost tudi za 
konkretne dogovore, na primer o 
poslovnem oz. proizvodnem sode
lovanju ali sklepanju kakšnih 
drugih poslov. 

Delo-življenje: 
Kako pa se j e  predstavila 

Alpina? 
Miha (iovekar:  
Alpina Je na majhnem razstav

nem prostoru predstavila komplet
no kolekcijo smučarskih čevljev, 
prav tako obutev za vojsko, policijo 
ali carino, kompleten program ro-
lerjev, deloma pa tudi snovbord, 
tekaški in planinski program. 

Seveda smo pokazali tudi naj-
mcHlcmeJši del kolekcije ženskih 
nizkih in visokih čevljev. 

Lahko rečem, da so ljudje zelo 
množično obiskali naš razstavni 
prostor. To se vidi tudi po tem. d a j e  
pošlo približno 6(X)0 plakatov in 
prospektov. 

Najbolj so se zanimali za pro
gram rolerjev in smučarsko obutev, 
ženske pa seveda za modno obutev. 

Večina obiskovalcev zelo dobro 
pozna našo firmo, še posebej pa Jc 
pomembno dejstvo, da vsi vedo. da 
ves čas vojne nismo prenehali delati 
in da smo naše prodajalne tudi v 
vojnih razmerah oskrbovali z obut
vijo. Tudi sami smo v medijih 

Aktualni intervju 

Pogovor z vodjem 
rajona Mihom 
Govekarjem 

Slovenija 
v Skenderiji  

Na* paviljon j e  obis
kal veleposlanik Slo
venije v BiH Drago 
Mirošič 

poskrbeli začini boljSoobveSčenosi 
o naSi prisotnosli na tržišču. 

Poleg plakatov smo se s triminut-
no oddajo pojavili na lokalni tele
viziji, vest o našem paviljonu Je ob
javil najbolj razširjen časopis 
Dnevni avaz. 

Delo-življenje: 
Ste imeli tudi k a j  stikov z go

spodarstveniki Bosne in Herce
govine? 

Miha (iovekar:  
Poleg našega veleposlanika 

Draga Mirošiča so nas obiskali tudi 
drugi vplivni gospodarstveniki in 
politični predstavniki, med drugim 
član predsedstva Bosne in Her
cegovine dr. Mirko Pejanovič. pixl-
predsednik Gospodarske zbornice 
Sarajevo, predstavnik združenja 
obutvene inudstrije BiH, vodja BiH 
SKI-POOL-a, predstavniki posa
meznih tovarn, pa tudi predstavniki 
vojske, katerim so bili zelo všeč 
nekateri naši modeli. 

Delo-življenje: 
Alpina-Impex torej  deluje? 
Miha (iovekar:  
Obiskali so nas tudi vsi poslovod

j e  naših prodajaln v Bosni in Her
cegovini, ki Jih Je v okviru Alpine-
Impex še pet, saj  sta Sarajevo I. in 
Mostar popolnoma uničeni. Banja-
luka pa zaplenjena. 

Kot sem še omenil, so naše pro
dajalne delovale ves čas vojne, ko
likor Je bilo le mogoče. Že leta 1994 
so od nas kupili preko 2(XX) parov 
čevljev, leta 1995 preko 10.(XK) 
parov, letos pa v prvem polletju že 
1().(XK) parov; predvidoma pa Jih 
bodo letos še 15.0(K). 

V prcHiaJalnah Zenica. Tuzla. 
Travnik. Sarajevo II. in III in Bihač. 
Je skupaj z upravo zaposlenih 18 
ljudi, ki so nam ostali zvesti ves čas 
vojne. 

Delo-življenje: 
Torej  j e  bil sejem uspešen? 
Miha (iovekar:  
Sejem ocenjujem kot našo zelo 

dobro promocijo; hkrati pa smo 
txlprli možnosti za še širše sodelo
vanje. 

N e j k o  PODOBNIK 
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k a k o  POSLUJEMO 
S k l e p i  n a d z o r n e g a  s v e l a ,  sveta delavcev, u p r a v e ,  m n e n j a  lastnikov,  m e n a g e r j e v ,  delavcev, s i n d i k a t a .  

Kot da j e  prodajalna večja 
» v  Alpini sc zavedamo, da bo

mo lahko uspešno poslovali, če bo
mo imeli kvalitetne proizvode, na 
dru}>i strani pa tudi lepe proda
jalne,« j e  ob odprt ju prenovljene 

prodajalne Alpine v Šentvidu pri 
Ljubl jani  ocenil predsednik upra
ve in generalni direktor magister 
Franci Mlinar. 

»V maloprodajni mreži na do

I/ prui/.vodnc hale na Kalu 

mačem tržišču prodamo 8-9% ce
lotne Alpininc proizvodnje. Dohod
kovno pa maloprodajna mreža 
močno prispeva k poslovnemu re
zultatu Alpine. Prav zato smo pri
pravili načrt prenove in posodab
ljanja prodajaln. Vsi pa vemo, da 
smo omejeni s sredstvi, zato poleg 
potreb, ki se kažejo v prodajalnah, 
upoštevamo koliko j e  prodajalna 
tudi poslovno uspešna. Konkurenca 
j e  namreč huda in če ne bomo imeli 
lepih in funkcionalnih prodajaln, 
tudi ne bomo dobro prodajali. 

Arhitektu in izvajalcem čestita
mo za dobro in hitro opravljeno 
delo, delavkam kolektiva v Šent
vidu pa želim še naprej veliko uspe
hov v prodajalni,« j e  še povedal 
Franci Mlinar. 

Vse štiri delavke prodajalne na 
čelu s poslovodkinjo Bredo Mikec 
soočimo vesele prenovljene proda
jalne, prijazno postregle z aperi-
tivom, da smo nazdravili novim us
pehom. 

iirvda .Mikec pa j e  ob tem še 
povedala: »Kar zadeva samo izved

bo obnove, j e  bila izvedena kar 
hitro, v treh tednih. Me smo seveda 
pomagale kolikor j e  bilo potrebno, 
zadnji teden pa smo delale od sed
mih zjutraj do desetih zvečer, daje  
bilo vse pripravljeno za prixlajo oz. 
(xlprtje. 

Sedaj bomo lahko imeli lepo 
razstavljeno obutev, sa j  j e  cela pro
dajalna ena sama izložba, kar je » 
sodobno prodajo in samoizbiro 
kupcev res dobro. Kupci imajo 
namreč primeren dostop do obutve  ̂
sa j  j e  razporeditev taka, da j e  pro^' 
tor res dobro izkoriščen. Kljub tem" 
j e  tudi prodajalna takoj polna-
Moramo namreč vedeti, da moramo 
imeti celovito ponudbo Alpine in na 
drugi strani čimmanj nekuranintcga 
blaga. 

Tudi fasada s sixlobnim napisom 
in znakom Alpine bo sedaj bolj« 
opozarjala mimoidoče na našo pri' 
hodnost, dobro pa bi bilo, da t" 
imeli tudi na glavni cesti tablo, ki bi 
opozarjala na nas,« j e  še menila 
poslovodkinja Breda Mikec. 

Nejko PODOBNIK 

O b  otvoritvi tovarne na Kalu govori generalni direktor Alpine mag. Zadovoljne prodajalke v prenovljeni prodajalni v Šentvidu 
Franci Mlinar 

Po otvoritvi še dogovor za nadal jn je  delo, z leve: župan občine Kanal 
Zoran Madon, direktor proizvodnje Janko Rejc in generalni direktor 
Franci Mlinar 

Takole izgleda 
funkcionalno urejena prodajalna 
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kadrovske  NOVICE 
P r i š l i ,  o d š l i ,  u m r l i ,  d i p l o m i r a l i ,  p r e d s t a v i t v e  d i p l o m ,  k a d r o v s k i  n a č r t i ,  t e k o č a  p r o b l e m a t i k a ,  s t i m u l a c i j e .  

KADROVSKE 
NOVICE-
^ mescc j u l i j  in a v g u s t  9 6  

V poletnih mesecih jul i ja  in uv-
Susta letošnjega leta se  na področju 
^poslovanja ni izkazovala večja 
luktuacija delavcev, s a j  s o  se  na 
"^ivo v tem razdobju zaposlili le 4 
l^vi delavci; delovno razmerje pa 
J* v tem času prenehalo 9 delavcem. 

Pripravništvo j e  v mesecu jul i ju 
"Vstopil obutveni tehnik Andrej  
Boi 

Igor Trček. V oddelku lahke mon
taže j e  delo nastopil Klemen 
Fortuna; v maloporodajni mreži v 
prodajalni Alpina Ljubljana I. j e  
delo nastopil Stanko Doljac. 

V teh dveh mesecih s o  z delovn
im razmerjem prenehali iz oddel
kov v Žireh Marija Dolinar, Anica 
Jereb, Anica Čar, Štefan Mavri, 
Anica Govekar in Frančiška Trček. 

Iz obrata na Colu j e  z delom 
prenehala Doroteja Bolčina: iz pro
dajalne Trbovlje j e  z delom prene
hal Aleš  Ojsteršek in iz prodajalne 
Domžale j e  z delovnim razmerjem 
prenehala Josipa Pestotnik. 

I r m a  DOLENEC 

Jgataj, v mesecu avgustu pa j e  
pnfel s pripravništvom kvalificiran 
izdelovalec spodnjih delov obutve 

OB иРОКОЈПЛЧ: 

dolgoletnim sodelavkam Mariji Dolinar iz sektorja financ in 
''"^unovoJstva. Anici Jereh iz sekalnice, Josipi Pestotnik iz proda
jalne v Domžalah, Anici Govekar iz sektorja komerciala modna 
^>hutev, Frančiški Trček iz šivalnice, ter Doroteji Bolčina iz obrata 

želimo oh upokojitvi vse dohro; da hi še naprej z mnogo 
'^"^unievanja in dohre volje premagovali vsakodnevne težave, mno-
цо vedrine in drobnih radosti za katere jim je dosedaj premnogokrat 
''*>^anjkovalo časa, predvsem pa veliko trdnega zdravja. 

fOROČlLI SO SE: 

Sodelavkam Darji Mlakar iz šivalnice r Žireh, Tatjani Likar iz 
'^'ata Col, Martini Malovrh iz obrata Šentjošt, Tinci Trček in Ani 

"^elj iz obrata Gorenja vas, oh sklenitvi zakonske zveze iskreno 
^fstitamo in jim »• zakonu želimo mnogo sreče in zdravja, medse-

4nega razumevanja, zadovoljstva in življenjske vedrine. 

Poslovili smo 
se od Jožeta 
Primožiča 

S v o j o  ž i v l j e n j s k o  pot j e  v 
Začetku meseca s e p t e m b r a  
sklenil (udi na* dolgoletni upo
kojenec J o ž e  Primožič, ro jen  
leta 1906. 

J o ž e  Primožič j e  bil ro jen  
na Dobračevi in j e  kot kvali f i
ciran č e v l j a r ,  pred  nastopom 
dela v Alpini  lela 1946, delal 
pri  ra/nih delodajalcih.  

V Alpini j e  o p r a v l j a l  različ
na zahtevna dela in j e  z izkuš
n j a m i  iz p r e j š n j i h  zaposlitev 
in pr idobl jenih na delovnem 
mestu v montažnih oddelkih.  
Vsa delovna lela uspešno delal.  
Vse d o  upokoj i tve  leta 1962. 

Jožeta Primožiča s m o  v 
zadnj ih  letih poznali tudi kot 
s l i k a r j a ,  kateremu s o  žirovski  
kulturniki  k o m a j  pred  n e k a j  
meseci, za  visoki ž iv l jenjski  j u 
bilej  pr ipravi l i  p r v o  razstavo.  

K o m a j  pol leta p o  tem m u  
j e  s m r t  prekr ižala  v e r j e t n o  
š e  mnogo neizlitih s l ikarskih  
motivov, p a  vendar le  se  bomo 
Jožeta  Primožiča vsi š e  dolgo 
spominjal i  kol  n e k d a n j e g a  
pr idnega  delavca in upoko
j e n c a  Alpine, predvsem p a  
n a s  bodo n jegove  sl ike še  ved
no spominja le  n a n j .  

Katja Cankar 
prav med najboljšimi 

Med 6473  slovenskimi matu
ranti  Jih j e  I4X doseglo več kot 
trideset točk. Z a  odlične s e  .štejejo 
že tisti, k o  s o  dosegli 25  - 3 0  točk. 

Med tistimi ki  s o  dosegli maksi
malno Število 3 4  točk (teh j e  bi lo 
18), j e  tudi  Ži rovka  K a t j a  Can
k a r ,  doma s Sela.  T o  j e  r e s  izreden 
uspeh in d o b r a  popotnica za  Štu
d i j  biologije, za k a t e r o  s e  j e  od
ločila K a t j a ,  ki  j e  3 .  letnik gim
n a z i j e  obiskovala  v ameriSki 
Virg ini j i ,  k a r  j i  j e  omogočilo š e  
Širše s p o z n a v a n j e  sveta...  

N a j b o l j š e  s o  nekatera  p o d j e t j a  
in sponzor j i  š e  dodatno nagra
dila.  Poleg 100.000,00 S I T  za  
računalniško opremo, s o  dobili š e  
5 0 0  DKM za  p r o g r a m s k o  opremo 
in plačano pristopnico za Inter
net. 

Pihalna godba brez počitnic 
Sredi julija je Pihalna ninlha Alpine 

nastopila na sklepnem delu iradii ional-
пеца glasbenega festivala v Madrisiu v 
Italiji. 

NaSa ginlha je tu nastopila s .samosto
jnim dveurnim koncertom, z godho go
stiteljev pa je s skupnim nastopom tudi 
slavnostno zaključila festival. 

IS. avgifsta pa je del naSe pihalne 
godbe na Triglavu proslavil -triglavski 
jubilej'. 

V dogovoru med dovSkim in iirov.skim 
iupnikom Joietom Striajem so naSi god
beniki prvi nastopili v novozgrajeni 

kapelici, kjer so spremljali maSevanje 
iirovskega iupnika in kaplana. 

Gotovo je to spet eden od podvigov 
naSe godbe, .<e posebno, ker je bilo 
vreme izredno neprijazno. 

Dogodku je prisostvovalo blizu 150 
Žirovcev, kar je verjetno eden najbolj 
mnoiiCnih iirovskih obiskov oCaka go
ra. 

Takoj za tem je naša pihalna godba 
navduiila Ljubljančane na proslavi tre
tje obletnice Interspara v Ljubljani. 

V i k i  ŽAKEU 

Vinku 
Bačnarju 

v slovo 

v začetku meseca septem
b r a  s m o  s e  za  vedno poslovili 
od našega upokojenca V i n k a  
B a č n a r j a ,  ro jenega  1913. leta. 

V i n k o  Hačnar j e  bil r o j e n  v 
Novi vas i  in j e  kot visoko-
kval i f ic i ran č e v l j a r  v Alpini  
pričel delati  leta 1952 v 
skladišču / g o r n j e g a  u s n j a .  
Pred  tem j e  bil  eno  leto in
š t r u k t o r  v Indust r i j sk i  čevl
j a r s k i  šoli v Žireh.  

Njegovi  n e k d a n j i  sodelavci  
s e  g a  s p o m i n j a j o  kot  od

ličnega s t r o k o v n j a k a ,  ki  j e  
znal  svetovat i  tudi  d r u g i m .  
Pr izadevno j e  sodeloval  tudi  
v t a k r a t n i h  o r g a n i h  u p r a v 
l j a n j a .  

Delo v sk ladišču  j e  o p r a v 
l j a l  v s e  d o  upokoj i tve ,  konec 
d e c e m b r a  leta 1964. 

O b  s m r t i  V i n k a  B a č n a r j a ,  
našega  dolgoletnega upoko
j e n c a ,  s o č u s t v u j e m o  z doma
čimi,  vsi  ki  s m o  g a  poznali,  g a  
b o m o  ohrani l i  v lepem in 
t r a j n e m  spominu.  
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Marko in Urška na najvišjem 
vrhu severne Amerike 

naprej v prav ekstremnih razmerah, 
bi zanesljivo obnemogla. V petin
dvajsetih dneh smo imeli le 5 dni 
lepo vreme.« 

Urška pa j e  povedala: »Vesela 
sem, da sem bila kot prva Slovenka 
na tej gori. Nisem toliko izkušena, 
kot sta ostala dva alpinista, s a j  sem 
bila doslej  najviš je  na višini 5800  
metrov in to v Južni Ameriki, k jer  
s o  bili pogoji bistveno lažji. Vesela 
sem, da sem uspela, s a j  j e  poleg vre
menskih pogojev tudi problem 
opreme, ki j o  tu moramo nositi sa
mi, in hrana, ki smo j o  za več dni 
vzpona imeli premalo. Gre enostav
no za to, d a j e  za vzpon treba imeti 
dovol j  energije. Dchidracijo smo 
skušali odpravljati z uživanjem sto
pljenega snega. 

Po vzponu sem snemala tudi 
Markovo smučanje, čeprav j e  bila 
vidnost le kakšen meter.« 

M a r k u  Č a r  n a  v r h u  Mont Mc 
Kinleva (I)cnalija) 

Naša slovenska odprava na 6194 m 
visoko goro Denali (Mount Mc 
Kinley) na Aljaski, v sestavi dr. Iztok 
Tomazin in Žirovca Urška Poijanšek 
in Marko Čar, j e  spet dosegla izredne 
uspehe. 

Kot se  spodobi po takem pod
vigu, sva  Marka in Urško obiskala 
kar doma. 

»Pogoji za vzpon so bili resda 
težavni, ko nas j e  helikopter odložil 
na višini 22(X) metrov, smo teden 
dni potrebovali d o  baznega tabora 
na višini 4300  metrov,« se spominja 
Marko. »Pogoji na tej gori so  že na 
3(XK) metrov taki kot so  na Himalaji 
na 7000 metrih. Slabo vreme, veter 
in i/redno hud mra/. j e  močno ovi
ral napredovanje. 

Med mojimi načrti so  bili naj
važnejši, da po vzponu s snežno 
desko smučam po smeri Orient 
Ekspress. T o  j e  2(X) metrov pod 
vrhom, I6(K) metrov dolga stnnina 
(30") - do baznega tabora (43(K) m). 
T o  mi j e  uspelo. 

Drug najin ci l j  j e  bil, z Urško pri
ti na vrh, kar nama j e  prav tako us
pelo. T o  ni možno kar tako, s a j  sva  
morala čakati kar po več dni, da sva 
sploh lahko nadaljevala. Če bi silila 

Marko pa j c  še posebej poudari': 
»Odpravo j e  letos i/.datno podprla 
Alpina, k jer  so  izdelali tudi notranje 
čevl je  za snowboard in protektorje 
nad obuvalom in rokavicami. Mo 
ram reči, da so  se res zelo potrudili. 

Podprli so  nas še: Red Buli, M in 
M sports, Faschion, IVI ICO, Etiketa, 
ki mi da je  finančno podporo, potem 
A O  Planinskega društva Žiri, švi
carska rimi a Mooger, ki deluje v 
Koroški Brnici, medtem k o  j e  
kamero posodila firma ELLAB, ki 
nas j e  lani podprla tudi finančno. Ne 
smemo pozabiti Kluba žirovskih 
študentov, ki nam j e  prav tako po
magal.« 

Delo-življenje: Bo to letos edini 
podvig? 

M u r k o  Č u r :  »Ne, v septembru 
se  pripravlja I O-članska himalajska 
odprava v Nepal, pod vodstvom 
Romana Robasa. T o  bo  »Odprava 
treh vrhov«, za katero sem bil tudi 
izbran. Je pa to draga reč; kl jub 
temu, da bo  to »državna« odprava, 
mora vsak od udeležencev sodelo
vati z 25(K) dolarji. Upam, da bomo 
nekako zmogli,« j e  še menil Marko. 

Medtem, ko sva zaželela obema 
še veliko alpinističnih in drugih us
pehov, j e  mama Anica samo 
pripomnila: »Glavno, da sta se vrni
la živa in zdrava!«.  N .  P. 

NujboljSe mlade lenisačicc Sloveni je  d o  16 let, ki .so osvoj i le  cvropsk"  
prvenstvo,  /. leve:  M a j a  Matevžič, / J r o v k a  Petra K a m p r c  in Kalurina 
Srebotnik.  Potem, k o  s ta  žc z uvrs t i tv i jo  v f inale  mladinskega dela LIS 
opna  presegli  vse  načrte,  s ta  naši igralki  Petra K a m p r e  in Katarini! 
Srebotnik vendar le  prišli d o  nepremagl j i ve  ovire,  . lužnoafričunki s ' "  
bili premočni 

Petra Rampre  
m e d  najbol j š imi  v Evropi  

Mlade slovenske teniške igralke 
do 16 let so  ekipne evropske prva
kinje. 

Ta velik uspeh so dosegle na fi
nalnem turnirju v švicarskem 
Leysinu, na katerem so najprej 
premagale Hrvaško, nato Italijo, v 
zadnjem krogu pa so premagale še 
Francijo. Glavno breme sta nosili 
Žirovka Petra Rampre in Katarina 
Srebotnik. 

Sprva sicer ni kazalo najbolje, s a j  
j e  bila partija naše prve igralke, 
Katarine Srebotnik, proti Cheva-
lierjevi zaradi lažje poškodbe ko
molca Velenjčanke prekinjena pri 
izidu 2:6, 1:4. Prekinitev in čakanje 
na zdravniško pomoč pa j i  j e  kot 
kaže koristilo, s a j  j e  po tem zaigrala 
zanesljivo in dvoboj  obrnila sebi v 
prid. Petra Rampre j e  v drugem 
dvoboju proti Le Bescondovi izgu
bila drugi niz, toda nato gladko do
bila odločilnega, tretjega brez 
izgubljene igre. V dvoje  sta za 
Slovenijo nastopili Petra Rampre in 
Maja Matevžič. Oslabljena sloven
ska dvojica v dvoboju s Franco
zinjama Chevalier in Le Bescond ni 

razočarala, s a j  j c  klonila šele po ve
likem boju v tretjem nizu. 

Komaj kak prosti dan, ko j c  bil^ 
Petra v Žireh, sem izkoristil 
pogovor z njo. 

»Zadnje d v e  leti ocenjujem za 
lo uspešno. Tako Breskvarjevo šok' 
v Nemčiji, k jer  sem poleg tehnik"  ̂
pridobila še marsikaj, kar mora ob
vladati teniški igralec. Tudi letošnje 
leto j c  zelo uspešno. Potem ko sen' 
bila okrog novega leta na WTA 
lestvici še  okrog tisoča, sem P" 
turnirjih sedaj  na 383. mestu, nicd 
mladinkami pa na 58. mestu. 

Do konca leta me čaka še sve
tovno prvenstvo, na katerega sni" 
se  kvalificirale, in 6 turnirjev, na ka
terih bom skušala popraviti pred
vsem s v o j  položaj na svetovni 'e* 
stvici. T o  j e  namreč zel" 
pomembno za nadaljnji razvoj.« 

Seveda Petri in njenim staršem. 
j i  vseskozi in vsestransko pomagaj"' 
želimo pri tem veliko uspehov-
Žirovci navsezadnje ne dobivam" 
za vsakim vogalom športnikov 
evropskega formata. 

N .  P. 
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Mojster nad mojstri v Goropekah 
Mojster j u d a ,  nosilec 7 .  mojs trskega  pasu (7.  D A N )  Jože  Škraba ž e  d r u g o  leto /a-

Pored trenira mlade judoiste  Ol impi je  v Žireh, točneje v Goropekah. 
»Moram reči, d a  s e m  ze lo  zadovol jen.«  j e  pripovedoval.  » T u  s m o  na kondici jskih 

•n tehničnih pripravah. V Goropekah treniramo kondici jo,  tehniko pa  pi l imo na bla
zinah v telovadnici osnovne Sole. Moram reči, d a  imamo kar  dobre  pogo je ,  k j e r  z a  
"as  dobro poskrbi jo.  Tudi  naravno o k o l j e  in nadmorska viSina sta primerna. Prav tako 
"ЗД! gredo na roko v osnovni Soli. 

Tu imava s kolegom Kunčičem skupino 2 4  judoistov  (4 domačini), povečini z 
"Modrimi in r jav imi  pasovi,  l e  ena  judois tka  j e  ž e  z mojstrskim pasom. Gre torej  z a  
("odočo ek ipo  Ol impi je,  ki b o  nadomestila sedanje  mojstre.  

O b  v e l i k e m  t u r n i r j u  b a l i n a r j e v  

Po poti prednikov 

Pri M i x J r j a n o v c u  n a  S c l u  j e  n a -
•»lalo ž e  p r a v c a t o  r e k r e a c i j s k o  s r e -
diSče. 

J e z  z v e d n o  g l o b j o  v o d o ,  s k a -
' 'a lnice,  t u š i ,  p o s e b e n  s p l a v  (brcxl) ,  
^ k a t e r i m  s e  l a h k o  s a m i  č i s t o  v a r n o  
P f e p c l j e t e  p r e k o  r e k e ;  č o l n i . . .  V s e  
''l^upaj v i d i l i č n e m  o k o l j u  j e  r e s  ž e  
Pravi r e k r a c i j s k i  c e n t e r .  

S l o b o d a n  P o l j a n š e k  p r a v i ,  d a  j e  
n a r e d i l  p r e d v s e m  z a r a d i  o d n o s a  

d o  t e g a  o k o l j a  in z a  s v o j e  l a s t n o  
z a d o v o l j s t v o .  

K o t  p a  k a ž e .  J e  m n o g i m  t a  l e p i  
k o t i č e k  naSe  ž i r o v s k e  k o t l i n e  r e s  
v š e č .  O k o l i  t r i s t o  č l a n o v  š t e j e  r e k r e 
a c i j s k o  d r u š t v o ,  m n o g i  s i  t u  o m i s l i 
j o  p i k n i k ,  i g r a j o  t e n i s ,  p l a v a j o ,  v e 
s l a j o  a l i  s t r e l j a j o  z l o k o m .  

S e d a j  P o l j a n š e k  v s k a l o v j u  n a d  
S o r o  u r e j a  p o s e b n e  t e r a s e ,  k i  k a r  
v a b i j o .  T u  b o  l a h k o  š e  m a r s i k d a j  z a 
n i m i v o .  

Za prihodnost  ba l inan ja  se ni bati  
Tudi  Iclos s o  žJrovski bulinarji ze lo  

prizadevni in I udi uspciSni. O b  mnogih 
pri jaiel j\kih turnirjih v e l j a  p o s e b e j  ome
nili v s a j  d v a .  Ženskega,  ki j e  bil sredi 
j u l i j a  in na katerem j e  zmagala  ekipa 
Balinarskega Športnega druStva 2 i r i .  
pred invalidkami in upokojenkami,  in pa 
tudi turnir moSkih e k i p  pri jatel jskih 
dni.dev, na katerem j e  nastopilo kar 12 
e k i p  o d  Portoroža d o  Velen ja .  Zmagala  
j e  sicer ekipa  Blaga jane  iz  Polhovega 
Gradca, pred Logalčani.  naša članska 
ekipa  pa  j e  bila tretja. Ze lo  vel ik uspeh 
s o  dosegli  naSi dečki,  ki s o  bili v hudi 
konkurenci kar četrti. 

Tudi sicer s o  na.<i dečki med naj
bol j š imi  v državi .  Nino Zalar j e  bil tretji 
na medobčinskem turnirju v Š k o f j i  
Loki;  potem j e  bil drugi  na Gorenjskem 

in poslal državni  rcprezentant. Kol član 
ekipe  Sloveni je  j e  nastopil na d v e h  
močnih četverobojih v tujini. V Italiji j e  
bil z ek ipo  S loveni je  drugi  (Italija. 
llrva.Ska, Trivenelto, Sloveni ja);  v Fran
ci j i  pa j e  bila naSa ekipa  četrta (Francija. 
Italija. HrvaŠka. Sloveni ja).  

Nino Zalar, Blaž Bogata j  in A n d r e j  
Pivk s o  na medobčinskem prvenstvu v 
dviyicah dosegli  d r u g o  mesto. 

Članska ekipa  j c  v liga.Skem tekmo
v a n j u  po  pomladanskem delu 5 .  v prvi  
Gorenjski  ligi; upamo, da  b o  jeseni  Slo 
Se bol je .  

Prav tako s e  bodo nadal jevala med
narodna tekmovanja  dečkov,  o katerih 
b o m o  Se poročali. 

J u r e  G R E G U R O V I Č  

Lep uspeh žirovskih tabornic 

M o d r j a n o v c u  j e  n a s t a l o  ž e  p r a v o  r e k r e a c i j s k o  s r e d i S č e  

Pri Kamšku tudi turnirji 
Obe igr iUi  pri K a m i k u  s la  Se v e d n o  

i J ' "  privlačni,  t a k o  d a  sta bili  prak 
" o  zasedeni v s e  polet je .  Posebno j e  
" 'Wivo.  d a  f.e n e k a j  let p o l e g  rekrea

cijskega igranja, organizirajo tudi 
turnirje, 7. lepimi nagradami, ki j ih  
prispevajo nekateri žirovski podjetniki 
in trgovci. 

Potem, k o  sta d v e  ekipi tabornic Rixlu 
Zelenega Žirka (RZZ) Žiri na po
dročnem mnogoboju  z a  Gorenj sko  v 
Š k o f j i  Loki osvoj i l i  1. in 2 .  mesto,  sta s e  
zelo  dobro  (xlrezal i tudi na državnem 
mnogoboju.  T a  j e  bil  o d  21.  d o  23.  juni
j a  v Izoli in okolici,  k j e r  s o  s e  zbrale 
ekipe  iz v s e  Sloveni je .  

Po napornih preizkušnjah (orientaci
j a ,  lokostrelstvo, s ignalizaci ja.  Šotori, 
p r v a  pomoč...) s e  j e  ena  naSa ekipa  
uvrstila na odlično 3 .  mesto, druga,  mla-
jSa ekipa,  k i  s e  j c  v veSčinah v t e j  kate
gor i j i  poizkusila prvič,  pa  s e  j e  uvrstila 
na ze lo  dobro 7 .  mesto. 

19. j u n i j a  1996 pa s m o  žirovski  ta
borniki organizirali p<xiročni mnogobo j  
Gorenjske  za mlajSe člane ( 7  d o  11 let), 
ki s e  g a  j c  v treh starostnih kategori jah 
udeležilo 21 ekip.  

Tudi naSi na jmla jš i  taborniki s o  bili 
uspeSni, s a j  s «  v prvi kategori j i  osvoj i l i  
I. in 3 .  mesto, v tretji kategori j i  pa I. 
mesto.  

Poleg tega s m o  gorenjskim tabor
nikom prikazali tudi del  tabomiSke raz
stave,  ki s m o  j o  mesec  dni n a z a j  prikaza
li žirovski  javnost i  v družbenem domu 
Partizan. 

R o b e r t  Š U B I C  
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k r o n i k a  K R A J A  
D o g o d k i  s področja širših interesov, šolstvo, z d r a v s t v o ,  akcije k r a j a n o v ,  k u l t u r a ,  šport, potopisi,  pisma. 

v 

Zirovska noč tik pred mlajem 

Čenča v novih prostorih v Koflerjevi hiši 

Čenča v novih prostorih 
Konec avgusta s e  j e  ČENČA, trgovina s proizvodi predvsem za otroke, preselila 

od Lustika k sosedu KoHerju, v nekdanjo frizerijo. 
Tu imajo več  prostora, zato s o  lahko uredili tri oddelke: tekstil, opremo in igrače. 

Tako  b o  ponudba š e  širša in zanimivejša, s a j  bodo starši lahko kupili za otroke 
praktično vse,  od previjal ne mizice, d o  sedeža v avtomobilu. 

Posebno b o  razširjena ponudba tudi zaradi sodelovanja z italijansko firmo Brestie. 
Čenča b o  namreč za to firmo opravljala tudi grosistično prodajo kompletnega 
otroškega programa.  1̂ p 

Začasno lahko vrtec 
tudi v Partizanu 

Večkrat sem si že zastavila vprašanje {nazadnje tudi na 
okrogli mizi v osnovni šoli), ali hi bil lahko del vrtca začasno 
tudi v družbenem domu Partizan. Odgovor pa je bil vedno od
klonilen, češ. da so problemi z lastništvom doma in da ta vari
anta v bližnji prihodnosti ne bo uresničljiva. 

Kot vzgojiteljica pa menim naslenje: 
Potrebe po dodatnem varstvu so! To lahko zatrdijo starši, 

ki so brez varstva in pa tudi vzgojiteljice, ki morajo vzgojno-
izobraževalni program za preštevilne skupine izvajati v, za 
tako število otrok, premajhnih prostorih. 

Če bo vrtec v naslednjih letih res dograjen in pa obnovljen, 
bo prav gotovo dobrodošlo, .saj je poleg rednega varstva 
predšolskih otrok vedno več zahtev staršev, ki želijo za .svoje 
otroke tudi kaj več - torej dodatne dejavnosti za predšolske 
otroke - predvsem tiste, ki rednega vrtca ne obiskujejo. 

Vsekakor pa je do takrat potrebno najti druge prostore za 
otroke brez varstva. 

Prostorov domu Partizan ne poznam tako dobro, da bi si 
lahko ustvarila predstavo za dejavnosti v njem. Vsekakor pa 
ima zunanje igri.^če in tudi velik notranji prostor, kar se mi zdi 
zelo pomembno. Če bi poklicali na pomoč vzgojiteljice, hi 
prav gotovo s .svojimi izkušnjami lahko .svetovale pri funkci
onalni izrabi prostorov^ ki .so na razpolago. 

Dom je tudi v centru Žirov, blizu matične ustanove, kar olaj
šuje organizacijske zadeve, ki so vezane na zavod. 

Prav gotovo bi bila ta ali podobna varianta ena cenejših. 
Kljub temu pa predlagam, da .se oh morebitni odločitvi, da ho 
del otrok v tem domu. prostore primerno uredi in opremi. 
Katerakoli vzgojiteljica bi bila vesela, če hi jo pri tem vprašali 
za mnenje. Vzgojiteljice smo namreč tiste, ki z otroki delamo 
in živimo večji del dneva. 

V upanju, da se čimprej reši problem varstva v Zireh. vas 
lepo pozdravljam. 

N e v a  SINK 

N a j m a n j  kr iv  j e  
Tradicionalna prireditev Žirov-

ska noč očitno izgublja sapo. Letos 
deloma tudi zaradi vremena, saj je 
bila prireditev preložena. Kar moč
no okrnjen program povečini ni 
navdušil, razen posameznih delov, 
med katerimi je tudi nastopanje s 
kotalkami (rolerji), kjer so nastopili 
tudi Alpinini predstavniki. 

Najbolj od vsega pa moti. da 
prireditev niti približno ne dosega 
več glavnih ciljev: promocija Žirov. 
z dejavnostmi, s katerimi se lahko 
izkažemo. Če je drugi cilj, ki je na 
promocijo vezan, žirovski praznik 
veselja in sposobnosti, ne moremo 
za pomanjkljivosti krivili sedanjih 
organizatorjev, ki sami naredijo kar 
pač največ morejo. 

Čisto nerazumljivo je. da se tu 
pojavijo le »tuje« stojnice, povečini 
s kramarskim blagom, ko je v Žireh 
toliko dejavnosti, ki hi imele kaj 
pokazati. Da ne govorimo o ostalem 
programu, ki ga znajo nekateri 
sosednji kraji veliko bolje izvesti, 
da pri tem upoštevajo tako tradicijo 
kol razvojne težnje. 

Za to pa mora prevzeti odgo
vornost ves kraj. od najvišjega vod
stva občine preko vseh podjetij, 
društev, klubov, zasebnikov, do 
turističnega društva kol koordina
torja. Čisto nič nam ne pomaga, če 
.se včasih lahko pohvalimo z vrhun
skimi dosežki Marka Čara ali 
Uroša Veharja, če na drugi strani 
slučajni obiskovalec Žirov zamahne 
z roko in se obrne: »To je čisto 
navadna vas!« 

prav organizator 
Res, še vaščani (npr. na Hotav-

Ijah) so bolje organizirani in izna
jdljivi, predvsem pa drugače slož"' 
kot smo mi v Žireh. »Tako pa se 
ne .splača« , nikomur .se ne ljubi, soj 
ima v.sak toliko drugega dela. 
le čaka, da bo lahko kritiziral delo 
drugih, če se bodo česa lotili. 

Gledano z vidika občine po 
laka prireditev morala hiti vključe
na i' razvojno komponento krojo-
Ampak za to je treba imeli »kom-
pas«, nekaj volje in organizacije-

Upam, da ho letošnji »mlaj« do
bro opozoril, da bomo kmalu doži
veli vsaj prvi krajec, če že ne роШ 
lune, ki bo Žirovsko noč res naredi
la veličastno. N> P' 

г« I v 

Odlagališče za papir j e  lepa p f  
dobitev /.a k r a j ,  še boljše bi bil"-
da bi odpadke sortirali že doin'' 

Letošnja sezona 
ni ugodna 

»Tako zimska kot letna sezona letos 
ni bila ugodna,« j e  zatrdila Marta Maček 
v Goropekah. 

»Že uvel javl jene petkove glasbene 
večere j e  pokvarilo s labo vreme. Kl jub 
temu si letos nismo privoščili dopusta, 
s a j  gost je  vseeno prihajajo. 

Upam. da b o  v prihodnje še  bolje, s a j  
imamo v načrtu dograditev prostora za 

restavracijo in tujske sobe (tloris 1)0 
in ponovno izgradnjo terase, ker 
sedanja pogreza. 

Seveda razmišl jamo tudi o dod^'"'' 
ponudbi, ki bi zagotovila čim več z* 
htevnih gostov.  • 

Pripravljena bi bila tudi pre^^^^ 
sedanjo hišico planinskega  L .  
koči) in pod ustreznimi pogoji oskn"'  
vati vlečnico.« 

Torej,  perspektiva se  kaže. 
časi niso najbol j  naklonjeni korajži^' 
v laganjem. 


